
Žatva je približne v polovici, úroda zatiaľ priemerná

Žatva je v plnom prúde, počasie však dáva zabrať mnohým pestovateľom na Slovensku. Práve počasie
je v poslednom období mimoriadne nestabilné, a tak poľnohospodári pristupujú k zberu obilnín
s veľkou pokorou. Očakávajú sa priemerné úrody často v horšej kvalite. Zhodli sa na žatevnom
výjazde s premiérom Robertom Ficom a ministrom pôdohospodárstva a rozvoja vidieka SR
Richardom Takáčom poľnohospodári.

Poďakovať poľnohospodárom za náročnú prácu prišiel na tradičný žatevný výjazd tentoraz do AGRO
Voderady - Slovenska Nová Ves a.s. aj premiér Robert Fico. Po asi polhodinovej debate s rezortným
ministrom, vedením Slovenskej poľnohospodárskej a potravinárskej komory a miestnymi
poľnohospodármi sa postavil aj pred novinárov. Ocenil dialóg a spoluprácu ministra
s poľnohospodármi a vyzdvihol aj fakt, že sa do konca júna podarilo vyplatiť takmer 97 % priamych
platieb.

„My neprepadneme módnym trendom, pokiaľ ide o dovozy poľnohospodárskej produkcie z Ukrajiny.
Platí, že je tu sankčný zoznam na produkty, ktoré nemienime dovážať z Ukrajiny. Otvorene som na
túto tému hovoril aj s ukrajinským premiérom Denysom Šmyhalom. Sme pripravení vytvoriť koridor
cez Slovensko, ktorý zabezpečí vývoz ukrajinských poľnohospodárskych produktov. Pokiaľ však ide
o umiestňovanie týchto produktov na území Slovenska, toto principiálne odmietame, pretože musíme
chrániť slovenských poľnohospodárov,“ povedal pri prehliadke žatvy pšenice Robert Fico.



Najväčšie výzvy pre slovenské poľnohospodárstvo podľa neho prináša Spoločná poľnohospodárska
politika EÚ a najmä vstup Ukrajiny do Európskeho spoločenstva. Súhlasí s ním aj minister Richard
Takáč. „Bude musieť nastať zmena poľnohospodárstva v celej Európe, ale aj u nás na Slovensku. A to
hlavne v kontexte potenciálneho vstupu Ukrajiny do EÚ. Poľnohospodári, ktorí dnes pestujú možno
tri či štyri komodity, ktoré následne vyvážali do krajín západnej Európy, sa budú musieť zamyslieť
nad diverzifikáciou výroby. Budú sa musieť viac venovať špeciálne rastlinnej a živočíšnej výrobe. Viac
pestovať ovocia, zeleniny, zvyšovať stavy hospodárskych zvierat a tým tvoriť hodnoty. To je aj presne
to, čo chceme na ministerstve podporovať aj cez rôzne dotácie zo štátneho rozpočtu aj z nových
výziev spoločnej poľnohospodárskej politiky,“ zdôraznil na tlačovej besede minister
pôdohospodárstva Richard Takáč.

Počasie dáva zabrať

Už na začiatku zberu úrody sa teplé dni striedali s ochladením, dažďom a aj krupobitím. V okolí Košíc
pršalo na prelome mája a júna mesiac vkuse. Najmä v oblasti okolo Nitry, Nových Zámkov a
Komárna ľadovec a silné búrky v 25. a 26. týždni narobili na poliach významné škody. V niektorých
podnikoch je veľká časť porastov poľahnutá, alebo zničená. V niektorých oblastiach padli rekordné
zrážky. Práve tento jav bude mať vplyv nielen na kvantitu, ale aj spomínanú kvalitu.



„Už dlho si nepamätáme taký nevyspytateľný rok, ako zažívame teraz. Aktuálne sme niekde v polovici
žatvy. Hodnotiť a bilancovať tak budeme mať priestor až o niekoľko týždňov. Budeme však veľmi radi,
ak dosiahneme 5-ročné priemerné výnosy. Máme problémy aj s hrabošmi, ktoré na mnohých poliach
zdecimovali úrodu na 1 až 1,5 tony z hektára, kde sme zvykli kosiť aj 6 až 8 ton,“ vyjadril
znepokojenie nad aktuálnym stavom predseda SPPK Andrej Gajdoš. Následne však dodal: „Kvalita
úrody je tiež rôzna a mimoriadne rozhádzaná. V konečnom dôsledku sa však nemusíme obávať,
pretože potravinárskej pšenice vyprodukujeme na využitie dostatok.“

V podniku AGRO Voderady - Slovenska Nová Ves a.s. sú už takmer na konci žatvy. Aj tu naplno
okúsili silu prírody, ktorá v podobe dažďov a krupobitia otestovala porasty. „Problémy sú u nás zatiaľ
zvládnuteľné. Niekde sú úrody vyššie, niekde nižšie. Repky dosahujú nižšie výnosy asi o 30 %. Žatva
je u nás asi na 80 % hotová, chýbajú nám možno 4 dni do úplného konca,“ uzavrel zástupca podniku
Juraj Mačaj.

Fotogalériu zo žatevného výjazdu nájdete TU.

 

 

https://www.sppk.sk/fotogaleria/183

